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Referat 

Skolebestyrelsesmøde 

Hærvejsskolen 

Onsdag den 23.2. 2022  

kl. 17.15-19.45 

I PM2 

 

 

 

 
Afbud: Anders, Lasse, Thomas, Keld 

Afbud næste møde:  

Fraværende:  

Sang: Sang udgår i nogle måneder pga. Corona 

Sang næste møde: Pernille 

  

Referat:  

  

  

13/22  

Godkendelse af referat fra skolebe-

styrelsesmødet den 18.1.22     

 

Godkendt 

Ordstyrer 5 min  

  

  

14/22  

Meddelelser fra:                  

a) Eleverne God vinterferie 

- Eleverne ønsker sig Mobilepay i boden, dette kan 

ikke lade sig gøre lige nu, da kommunen har 

sagt nej til Mobilepay i alle skoler/institutioner. 

PR undersøger sagen. 

- Der er utilfredshed med, at alle på årgangen, 

skal have underskrevet udetilladelsen, før man 

kan gøre brug af den. AN kigger på listen og 

finder ud af, om alle har afleveret. 

 

b) Ledelsen Udskolingen. 

- 2 langtidssyge 

- Valgfag er i gang igen. De har kun et valg for 

denne periode. I stedet for 2 valgfag bliver der 

lavet en lektiecafé. 

- Vi har en del elever med særlige indsatser. Hvis 

eleven skal på nedsat tid i mere end på 8 uger, 

skal vi have en lægeerklæring. 

- UPV samtaler er i fuld gang og har det været 

længe. 

- Uge 10 er projektuge for 8. og 9. årgang. 

- Fagfordeling er godt i gang, og vi har mange 

gode snakke om den. 



Mødedatoer: 

16.08.21 – 14.09.21 – 13.10.21 – 18.11.21 – 09.12.21 – 18.01.22 – 23.02.22 – 31.03.22 – 

02.05.22 – 14.06.22 

 

- Kulturen blandt eleverne i udskolingen er, at 

man ikke stikker hinanden. Ingen vil gå til 

bekendelse, hvis der f.eks. er brændt et hul i 

døren. Vi har skærpet fokus på det. 

- En del skal på efterskole, og vi modtager i denne 

tid udmeldinger til næste skoleår. 

Mellemtrinnet.  

- Fokus på fagfordeling, 1. runde er afsluttet og 

anden runde er i gang. 

- Stort fokus på overgangene. Vi har en køreplan, 

som er ved at blive revideret 

- Vi skal til at tage hul på klassedannelse fra 6. -7. 

årgang. 

- Vikardækning, mange syge med Covid. 

- Alternativ dage, fastelavn og basket dag 

SFO 1+2 

- Vinterferien er blevet holdt i grøn fløj, da vi er 

ved at få udskiftet vinduer og tag i rød fløj. Få 

børn dukkede op i vinterferien. Der kom 11 ud af 

32 børn og 2 om fredagen. 

- Torsdag har rød fløj fernisering på udsmykning 

af ”arbejdskassen” i fløjen. 

- Mange børn og voksne har haft covid og det har 

betydet, at vi har haft mange vikar på en gang. 

- Vi arbejder med vores værdier 

BHV kl.  

- Er i gang med at afholde møder med Lill fra PPR. 

De har afviklet et projekt, hvor det pædagogiske 

læringsrum var i fokus. Nu er det 

tilrettelæggelse af undervisningen for enkelte 

børn. 

- Fraværsprocenten i 0. kl har været høj. Men det 

er der en god grund til. En stor andel af børnene 

har været væk med skoldkopper, så var de 

nærkontakter - og nu har de selv fået Covid. Så 

de har været hårdt ramt af sygdomme, der tager 

længere tid. 

Indskolingen. 

- Er tilbage til en almindelig hverdag, morgensang 

i multisalen 1 gang om ugen, med 2 sange. 

- Vi står tilbage med et stort efterslæb, grundet 

Covid og mange sygemeldinger, det bliver svært 

at nå at indhente inden sommerferien. 

- Ingen langtidssyge, en deltidssyg 

- Fastelavn i hallen på fredag 

- 18. marts samarbejdsdag. Indskolingen bruger 

den til at afholde elevsamtaler. 

- Udfordret på plads i den røde fløj, grundet den 

store kasse.  

Pernille 

- I Universitetsskolen har dansk været i fokus i de 

sidste to år, det er nu afsluttet. De næste to år 

bliver det matematiklærerne, der skal i gang 

med et diplom modul. Vi ser, at det er svært for 

lærerne at være motiveret til at lave opgaven. 

De har ikke selv har valgt at tage et modul af en 

diplom uddannelse. 
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- Der er tilgået puljemidler til skolen, de går bl.a. 

til mellemtrins projekt for kommende 6. årgang, 

det omhandler mellemformer samt elever med 

læseudfordringer kommende 4.-5. årgang. 

Læsevejlederne er glade for projektet og glæder 

sig til at komme i gang. 

 

 15 min  

  

   

15/22  

Orientering fra:   

a) Medarbejderrepræsentanter IMC: 

- Trivsel fra uge 6, medarbejderne er glade for at 

der kommer nye vinduer i rød fløj. Men det er 

blevet sværere at have overblik over børnene, 

da man ikke kan se børnene på den anden side 

af kassen - og der er køligt i fløjen. 

- Glæde over, at vi kan være sammen på skolen 

igen og kan tage på udflugter med børnene. 

- Glæde over at vi er blevet ekstra begavet af en 

familie her i Rødekro, formidlet at en lærer på 

mellemtrinnet. Tak for det. 

CA: 

- Det fylder meget i udskolingen, at vi ikke er 

enige med SB om klassedannelsen. 

 

b) Forældrevalgte  

c) Formanden Jørgen. 

- Klassedannelse. En af nuværende klasser er 

blevet lavet ved en afstemning. Kan man være 

sikker på, at børnene tør sige sin mening i sådan 

en situation? 

- Pernille/Jørgen Bussen. Sydtrafik har fundet en 

løsning på vores udfordring, hvis de ikke 

længere køre på Østermarksvej.  

Pernille: Vi har pt kun et barn på den vej og 

Pernille har talt med moren, om hvor det ville 

være hensigtsmæssigt at placere 

busstoppestedet. Placeringen er indgivet til Syd 

trafik. 

- Brugerpanel i Sydtrafik. Der er 

brugerpanelsmøde med Sydtrafik 1. marts. Der 

er tilmelding. PR lægger det på AULA, så alle har 

en mulighed for at deltage. 

 

10 min  

  

  

16/22  

Opsamling på Corona-situationen 

 

Pernille: I februars første tre uger har 180 elever og 29 

medarbejdere haft covid. 

Vi skal kun smitteopspore ind til 31.marts. Folk er gode 

til at melde ind.  
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Der udleveres ikke længere test på skolen. 

PR er imponeret over medarbejdere og elever og deres 

indstilling til at være smittet og til at komme tilbage. 

 

PR 10 min  

  

  

17/22  

Drøftelse af SFO1 og SFO2. Vi har gode 

SFO’er. Hvordan kan vi gøre dem 

endnu bedre? Nyt navn? Andre tiltag? 

Det er positivt at SB interessere sig for SFO. 

Hvordan bliver vi mere synlige. Vi kunne evt. lave et 

skilt med vores ugeplan på Facebook. Vi skal være 

mere synlig i børnehøjde.  Brug af tavler i fløjene. 

 

Mål/indholdsbeskrivelser er udsat til næste gang, da 

udvalget ikke har holdt møde endnu grundet ferie og 

sygdom. 

 

Alle 15 min  

  

  

18/22  

Overgangen mellem børnehave og 

skole. Orientering og drøftelse. 

Der er et rigtig godt samarbejde med børnehaven. Vi 

har styr på det og vil gerne være sammen med 

hinanden. 

Det er et meget struktureret samarbejde, som er hængt 

op på et årshjul.  

Visitationsansøgninger for kommende 0 klasser, skal 

være kommunen i hænde inden den 1. december.  

Børneantal i kommende børnehaveklasser: 72 børn, der 

bor i vores distrikt og 6 elever, som bor uden for vores 

distrikt. Det tyder på, at der bliver 26 børn i hver 

klasse. 

De børn, der bor i vores distrikt, er garanteret en plads. 

 

Årshjul 

børnehave-skole 2021-2022.docx
 

 

SH og PR 15 minutter  

  

  

Pause med spisning 

10 minutter 

Tak for mad 

  

  

19/22  

Økonomi: Budget 2022 Løn budget special afd. I januar får vi tildelt 7/12 dele 

af budgettet resten kommer efter sommerferien. 

Resten af skolen får budget til hele året. 

Næste år nedsætter vi antallet af 

undervisningslektioner, tiden går til klasselæreropgaven 

1 lektion pr. uge. Vi kommer til at mangle 2 lærer i 

udskolingen og 1 lærer på mellemtrinnet. På 
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mellemtrinnet skal vejlederne have mere tid, det 

betyder, at der vil blive ansat en lærer 

I indskolingen bliver der ansat 1 lærer. I 

børnehaveklassen ansættes yderligere en 

børnehaveklasseleder og 1 skolepædagog. 

SFO skal der også ansættes pædagoger, så der kan 

være 2 voksne på de mindste klassetrin. 

Alt dette kan lade sig gøre, da vi har fået flere penge 

fra kommunen og fra staten pr. elev. 

Antallet af specialklasseelever i indskolingen er 

faldende.  

En af pædagogerne fra specialklassen er flyttet til AKT. 

Skolen har flyttet en pædagog fra SFO til special-

børnehaveklassen. 

Indskoling, mellemtrin og udskoling 45.ooo * elevtal + 

200.000 pr afdelingsleder. 

Mellemtrinnet har fået ekstra penge, da deres elevtal er 

lavere – og der derfor ikke er balance i økonomien til 

mellemtrinnet. 

Der flyttes ligeledes penge til TAP-området begrundet i 

sekretærbistand og pedelbistand til specialklasserne. 

SFO tillagt 400.000 fra specialklasseområdet til mini 

SFO. 

Drift budget: 

Der er flyttet 100.000 kr. fra beskæftigelse SFO til løn. 

Grå bus konteres på special, da det mest er dem, der 

bruger den. 

 

PR 15 minutter  

  

  

20/22  

Revidering af princip for indsamlinger 

og sponsorater 

Gennemlæsning af Pernille. 

Skal vi tage stilling til hver enkelt aktivitet/situation 

eller skal vi uddelegere til støtteforeningen. PKT næste 

møde. 

Reklamer bør være mindst mulig synlig. Men vi bør 

være synlig af hensyn til sponsoratgivere. 

Forslag at reklameskilt fra sponsorer, samles et sted og 

på Facebook. 

SB orienteres om indsamling og sponsorat drøftes.  

Pernille revidere princippet. Tages op næste gang. 

 

 

  

PR og alle 10 minutter  

  

  

21/22  

Drøftelse af forkortet skoledag. 

Argumenter for forkortet skoledag – og 

imod – og aftaler om handlinger. 

Argumenter for og imod. 

Børnehaveklasselederne har lavet et skriv om forkortet 

skoledag for eleverne. 

En del lærere ønsker, at eleverne får en kortere 

skoledag. Eleverne er trætte og uoplagte i de sidste 

lektioner. 
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SFO ønsker, at børnene kan være længere tid hos dem. 

Det vil give mulighed for mere leg og læring 

Udskolingen oplever, at de i 7. klasse får en gruppe af 

skoletrætte elever. Tidligere var det først i slutningen af 

8. kl at de var skoletrætte.  

Der er flere elever med skoleværing, de kommer slet 

ikke i skole. 

Antallet med unge, der har forkortet skoledag grundet 

psykiske udfordringer, er steget. Når vi bevilliger 

kortere skoledag, får de unge mere overskud. De får 

glimt i øjnene igen og har overskud til at være sammen 

med deres kammerater, fortæller forældrene. 

PR fortæller, at denne udfordring ses på landsplan. PPR 

fortæller, at de unge taber livglæden, når man hele 

tiden har fokus på at alting skal måles og vejes. 

Dialog om skoledagens længde tages op næste gang – 

og der udarbejdes et skriv til kommunen. 

 

PR mfl. 10 minutter  

  

  

21/22  

Sidste nyt fra støtteforeningen 

 

 

Der har været afholdt et godt møde. To mødre er i 

tænkeboks vedrørende fonds søgning. 

 

PR 10 minutter  

  

  

22/22  

Inddragelse af forældre i skolens liv – 

herunder skolebestyrelsens andel i 

Åbent hus den 28.4. kl. 16-18. 

Tages op næste gang 

PR m.fl.  

  

  

23/22  

Valg til skolebestyrelse Tages op næste gang 

PR og Jørgen 10 minutter  

  

  

24/22  

Evt. Åbenhed, hvordan kan man få forældrene ind på 

skolen.  

Der er frustrationer i udskolingen, da man har fået den 

opfattelse af, at SB ikke tror på, at udskolingen har styr 

på det. Alle vil gerne deres elever det bedste og 

udskolingen føler, at der er styr på klasserne. Det fylder 

meget for lærerene, at de føler at SB har mistillid til 

dem. 

Spørgsmål fra udskolingen, om vi kunne lave en 

undersøgelse af, hvad elever/forældre tænker om 

klassedannelse. Er det et flertal af forældre, der er 

utilfredse med udskolingen? 
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Formanden:  

Skolebestyrelsen har givet sig selv et 1 år til at have en 

god dialog om klassedannelse og forældresamarbejde i 

udskolingen. Lærerne har ikke et år til at bevise noget. 

 

Hvis der er nogen, som er bange for, at 

skolebestyrelsen har mistillid til udskolingen, så er det 

kommunikationen, der ikke har været tydelig nok. Der 

er ikke mistillid til udskolingen fra skolebestyrelsen. 

 

Tages op næste gang. 

 

Alle 10 minutter  

 Punkter til senere møder: 

Udkast til Princip for indsamlinger og sponsorater. 

Skoledagens længde. Oplæg fra PR og Jørgen. 

Inddragelse af forældre i skolens liv. 

Klassedannelse efter 6. årgang – marts 2022 SFO 

Værdiregelsæt – september 

Princip for undervisningens organisering – når vi 

mangler det. 

. 

Årshjul er vedhæftet:  

Bilag: 

Årshjul 2021.docx

 
 


